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FÉLREÉRTELMEZÉS – 5. Szabadon az átoktól 
Bor Ferenc élőben elhangzott tanításának nyers szövege 

KSZE Békevár szolgálat, 2024. 06. 24. 
 
Horváthné Éva:  
Drága mennyei Atyánk, köszöntünk Téged. Köszöntünk a mai napon! Köszönjük, hogy 

veled együtt és egységben lehetünk, hallgathatjuk az üzenetedet, a Jézus szent nevében. 
Köszönjük, hogy a szívünkig elhatol az üzenet lényege és megértéseket, kijelentéseket kapunk 
a Te Igédből, Atyám. Köszönjük, hogy Téged kísérhetünk, mehetünk a Te utadon és mind 
jobban megmutatod magad nekünk. Köszönjük Atyám, hogy egyre jobban megismerhetünk 
Téged. Hálákat adunk Neked, Atyám, azért, hogy minden napon felébredhetünk, hogy veled 
együtt élhetünk, megtehetünk minden cselekedetet, ami a Te akaratodban van. Köszönjük 
Neked! Hálásak vagyunk azokért a dolgokért, amikért imádkoztunk hozzád, a kéréseinkért. 
Hálásak vagyunk, hogy ezek munkába álltak, és valóságot öltenek a mi életünkben a hitünk 
által. Köszönjük ezt, mennyei Atyám! Hálásak vagyunk a Te drága szent Fiadért, aki a 
kereszten bevégezte a megváltás művét helyettünk és értünk. Ezáltal mi teljes épségben 
élhetünk, a testünk teljes épségben van. Békességben élhetünk, minden problémát hátra-
hagyva élhetünk, a Jézus nevében. Köszönjük a bőséget, amit hatalmasan ránk árasztottál a Te 
kegyelmedből, Atyám. Köszönjük, hogy az ördög le van győzve, mert Jézus legyőzte az 
ellenséget és egy ellenség sem támadhat minket meg, mert mi le vagyunk védve a szent 
vérrel. A Te Igéd a mi fegyverünk, Atyám. Köszönjük, hogy ezt használhatjuk az ellenség 
ellen, a Jézus nevében. Köszönjük Atyám, hogy a békességedet adtad nekünk, mert Jézus 
elhozta nekünk a békességet. Köszönjük Atyám, hogy bármi probléma is jön felénk, mi 
békességgel és örömmel megyünk át rajta, mert tudjuk, hogy Te kisegítesz minden bajból 
minket. Az eleségnek semmije nincs bennünk. Nincs ereje az ellenségnek, csak támad folya-
matosan, de mi nem engedjük, mert bennünk a Te erőd van, Atyám. Köszönjük ezt neked, a 
Jézus nevében. Hálásak vagyunk a drága Szent Szellemedért! Köszönjük, hogy a Szent 
Szellem bennünk él, és bennünk marad örökké, soha nem hagy el minket. Vezet minket az 
úton, a helyes úton. Köszönjük Atyám, hogy annak a Szelleme lakik bennünk, aki 
feltámasztotta az Úr Jézust a halálból és ugyanaz a drága Szent Szellem megeleveníti a mi 
halandó testünket is, az Ő bennünk lakozása által. Hálásak vagyunk ezért, hogy itt a földön az 
örök életet élhetjük, Atyám, nem kell szenvednünk, nem kell nyomorúságban élnünk, mert Te 
örök életet adtál, ami azt jelenti, hogy megismerünk Téged, és megismerjük az Úr Jézus 
Krisztust. Köszönjük Atyám, hogy örömben, békességben élhetünk életünk minden napján, a 
Jézus szent nevében. Ámen! 

Bor Ferenc:  
Köszönjük drága, mennyei Atyánk, az Úr Jézus Krisztust, akit elküldtél hozzánk Szabadí-

tónkként. Köszönjük drága Úr Jézus, hogy Te megváltást hoztál a háromszoros átok alól. A 
betegség, a szegénység és a szellemi halál átkától szabaddá tettél. Köszönjük, hogy szabadon 
szárnyalhatunk a Szent Szellem által. Dicsérünk és magasztalunk Téged és áldjuk a Te drága, 
szent nevedet mindazért, amit értünk elvégeztél a kereszten. Köszönjük a békességedet! 
Köszönjük a Te örömödet, amiben járhatunk, és hálát adunk azért, hogy a Te Igéd adatott a 
számunkra, mint egyetlen hatalmas fegyver. Ez az Ige kardja, és amikor az Ige kardját a 
kezünkbe vesszük, akkor azzal le tudjuk vágni a gonosz dolgokat, az ellenség munkáit, a 
Jézus nevében. Köszönjük Atyám, hogy tisztánlátást adtál nekünk. Kiárasztjuk mindannyiunk 
felett a kijelentés, bölcsesség, tisztánlátás szellemét, hogy megértésünk legyen a Te Igédből, 
az Írásokat helyesen értelmezzük, helyesen hasogassuk, és ezt át tudjuk adni másoknak is, 
hogy áldássá válhassunk az újabb kijelentések által. Neked adunk, Atyám, minden dicsőséget, 
a Jézus nevében. Ámen!  
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Szeretettel köszöntünk benneteket, a jelenlevőket is és azokat is, akik majd az interneten 
keresztül fogják meghallgatni ezt az üzenetet. A Félreértés sorozat 5. része következik, 
Szabadon az átoktól címmel. Azért került ma napirendre az átok téma, mert sajnos még 
karizmatikus gyülekezetekben is egyesek az átkokra fókuszálnak, jobban fókuszálnak az 
átkokra, mint Jézusra. Figyelmen kívül hagyják azt, hogy az átkok érvényüket vesztették a 
kereszt munkája által. Kellő igei ismeret hiányában sajnos félreértelmezik, és tévesen 
magyarázzák az átokkal kapcsolatos Írásokat. A tisztánlátás érdekében vizsgáljuk meg, hogy 
milyen átkokat hatástalanított az Úr Jézus a kereszten.  

1. Az eredendő bűn 
Kezdjük a legelején, az édenkerti bukás utáni eseményeknél. Kétféle bűn létezik, az ere-

dendő ádámi bűn és az elkövetett bűneink. Az ádámi bűn nem a mi vétkeink következménye, 
hanem a vérvonalon keresztül örököltük, és ez egy szellemi dolog. Kezdjük az 1Mózesél. 

1Mózes 3,14–17. 
14. És monda az Úr Isten a kígyónak: Mivelhogy ezt cselekedted, átkozott légy 

minden barom és minden mezei vad között; hasadon járj, és port egyél életed minden 
napjaiban.  

15. És ellenségeskedést szerzek közötted és az asszony között, a te magod között és az 
ő magva között: Ő neked fejedre tapos, te pedig annak sarkát mardosod.  

16. Az asszonynak monda: Felette igen megsokasítom viselősséged fájdalmait, 
fájdalommal szülsz magzatokat; és epekedel a te férjed után, ő pedig uralkodik terajtad.  

17. Az embernek pedig monda: Mivelhogy hallgattál a te feleséged szavára, és ettél 
arról a fáról, amelyről azt parancsoltam, hogy ne egyél arról: Átkozott legyen a föld 
temiattad, fáradságos munkával élj belőle életednek minden napjaiban.  

Ámen! A 14. versben az a kifejezés, hogy „átkozott legyen minden barom”, az angolban a 
tehenekre utal, és ez megvilágítja azt, hogy az átok mi mindenre kihatott. Tehát még az 
élővilágra is, nem csak a földre, hanem az élővilágra is. Az is kiderül ebből az Igéből, hogy a 
kígyó nem a hasán járt a porban. Még egy olyan adalék, hogy az átok valóban kihatott az 
állatvilágra is.  

A 15. vers egy Jézusról szóló messiási ígéret, hogy a mennyei Atyánk elküldi Megváltó-
ként az Úr Jézus Krisztust, az egyszülött Fiát, aki legyőzi az ellenséget. Ez meg is történt ezt 
követően négy évezred múlva.  

A 16. versből arra következtethetünk, hogy a bukás előtt a szülés fájdalommentes volt, ezt 
követően abban az időben az átok részévé vált a fájdalmas szülés, de Jézus ettől is szabaddá 
tett, mert vannak olyan bizonyságok és nem is egy, hogy akik megragadták az Ige igazságát, 
azok már tudtak fájdalommentesen szülni a mai világban is.  

Kezdetben a férj és a feleség közötti kapcsolat is teljesen harmonikus és normális volt, a 
bukás után pedig erre is kihatott a bűn, mert a világ egyes részein sajnos a nők még ma is 
alárendelt helyzetben vannak. Mi hálát adunk az Úrnak, hogy az európai kontinensen ez nem 
így van. Az Egyszerű fordításból olvassuk tovább az 1Mózes 3-ban a 17‒19. verseket. 

1Mózes 3,17/b–19. Egyszerű fordítás 
17/b. … egész életedben sok bajlódással és fáradsággal, naponta kell művelned, hogy 

megadja kenyeredet. 
18. Szántófölded töviseket és gyomokat nevel, te pedig azokat a növényeket eszed, 

amelyeket a földeden magadnak termelsz.  
19. Bizony, arcod verítékével kell megszerezned mindennapi kenyeredet! Halálod 

napjáig keményen dolgozol, amíg visszatérsz a földbe, amelyből kiformáltalak, 
mert porból vagy, és ismét porrá leszel.  

Ebből az igerészből láthatjuk azt is, hogy nem csak az állat, hanem a növényvilág is az 
átok alá került az ember engedetlensége által. Az ember arra lett teremtve, hogy a kert 
gyümölcsét egye, amit Isten telepített az Édenbe. Az „éden” szó jelentése pompa, fényűzés, 
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élvezet, gyönyör, díszkert. De Ádám és Éva az engedetlensége miatt, mint első emberpár, 
kiűzetett az ellátásukat biztosító kertből. A kerten kívüli területet mezőnek vagy 
szántóföldnek hívják, ami gazos és nehezen megművelhető. A bűn következtében még az 
ember étrendje is megváltozott, mert előtte csak le kellett szedni az Édenkertben a fáról a 
gyümölcsöt, viszont a bukás után a saját kezével megtermelt növényeket kellett fogyasztania. 
Azért a kettő között van különbség.  

Ádámnak a szavai által kellett volna kormányoznia a teremtett világot. Miután a bűn miatt 
kiűzetett az ember a kertből, dolgoznia kellett a földön a megélhetéséért, amin átok ült. A bűn 
ugyanis mindenre kihatott. Mint már láttuk, az állatvilágra, a növényvilágra, az emberiségre, a 
földre. Ma az eredeti teremtés eltorzított képét látjuk, ezért nem tudjuk pontosan, hogyan 
nézett ki kezdetben a körülöttünk levő világ. 

2. A megváltás műve 
Most ugorjunk előre Jézus megváltó munkájára, amelyben szabadulást és helyreállítást 

szerzett az ember számára. 
Róma 6,6–8. Egyszerű fordítás 
6. Tudjuk, hogy a régi emberi természetünket vele együtt keresztre feszítették, hogy a 

bűnnek ne legyen hatalma felettünk, és többé ne legyünk a bűn rabszolgái. 
7. Aki ugyanis meghalt, az felszabadult a bűn hatalma alól. 
8. Mivel Krisztussal együtt meghaltunk, hisszük, hogy vele együtt fogunk élni is. 
Ez az igeszakasz az ó emberünk megfeszítéséről beszél. Az újjászületett hívők tehát sza-

baddá tétettek a testben jelentkező bűnös kívánságoktól. Újjászületés előtt bűnös természettel 
rendelkeztünk. Újjászületés után döntési lehetőségünk van, hogy válasszunk a helyes vagy a 
helytelen dolgok között. Az elbotlásnak, céltévesztésnek, bűnbeesésnek három fázisa van. Az 
első a kísértés, a következő a fontolgatás, a harmadik pedig a cselekvés. A cselekvésnek is két 
része van, vagy beleugrik az ember a bűnbe, vagy pedig kiugrik belőle. Ez az ő döntésén 
múlik.  

Róma 6,16.  
16. Avagy nem tudjátok, hogy akinek odaszánjátok magatokat szolgákul az engedel-

mességre, annak vagytok szolgái, akinek engedelmeskedtek; vagy a bűnnek, ami halálra, 
vagy az engedelmességnek, ami megigazulásra vezet? 

Tehát a mi döntésünkön múlik, hogy a szellemnek adjuk át magunkat, vagy a testnek.  
Róma 7,6. 
6. Most pedig megszabadultunk a törvénytől, minekutána meghaltunk arra nézve, 

ami fogva tartott bennünket; hogy szolgáljunk a Szellemnek újságában és nem a betű 
óságában. 

Azt írja, hogy a kereszt által megszabadultunk a törvénytől. De, akik az Ószövetség alatt 
pogányok voltak, azok nem is voltak a törvény alatt. Mert csak a zsidóság, a zsidó nép, a 
választott nép volt a törvény alatt. A pogány szó azt jelenti, hogy nem zsidó, nem választott 
nép. De sokan vannak, akik új teremtésként testben folytatják, vagy törvénykezés által élik a 
további életüket. Pedig a Galata 3. szerint nem vagyunk a törvény alatt. Olvassuk el a Galata 
3,10–14-ig.  

Galata 3,10–14. 
10. Mert akik a törvény cselekedeteiből vannak, átok alatt vannak; minthogy meg van 

írva: Átkozott mindenki, aki meg nem marad mindazokban, amik meg vannak írva a 
törvény könyvében, hogy azokat cselekedje.  

11. Hogy pedig a törvény által senki sem igazul meg Isten előtt, nyilvánvaló, mert az 
igaz ember hitből él. 

12. A törvény pedig nem hitből van, hanem amely ember cselekszi azokat, élni fog 
általa. 
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13. Krisztus váltott meg minket a törvény átkától, átokká tétetvén érettünk; mert meg 
van írva: Átkozott minden, aki fán függ: 

14. Hogy az Ábrahám áldása Krisztus Jézusban legyen a pogányokon, hogy a Szellem 
ígéretét elnyerjük hit által. 

A törvényt lehetetlen volt betartani. Ez egy nagy igazság. A másik igazság pedig az, hogy 
általa, mármint a törvény betartása által senki nem igazult meg. De a legfőbb dolog az, hogy 
szabadok vagyunk a törvény átka alól. Mégpedig a háromszoros átok alól, a betegség, a 
szegénység és a szellemi halál átkától. Nézzük meg a Zsoltár 68,20-at:  

Zsoltárok 68,20. 
20. A mi Istenünk a szabadításnak Istene, és az Úr Isten az, aki megment a haláltól. 
Ha birtokba veszed, amit a megváltás nyújt, akkor a veszélyhelyzetből adódó fizikai halál-

ból is megmenekülhetsz. Például egy balesetből sértetlenül kikerülsz. Amíg Isten tervében 
vagy, minden veszedelemtől meg fogsz szabadulni. Mert akkor vagy a legnagyobb védelem 
alatt, amikor Isten akaratában jársz. Rajtad múlik, hogy milyen mértékű védelemben hiszel. 
Összegezve a 2. pont lényegét, megmenekültünk az Istentől való örökös elválasztottságtól. 
Olvassuk ehhez a János 8,36-ot:  

János 8,36. 
36. Azért ha a Fiú szabaddá tesz titeket, valósággal szabadok lesztek. 
Kétségkívül ez egy valóságos szabadság. De rajtunk múlik, hogy ezt mennyire éljük meg. 

Át kell vennünk Isten szabadítását. A kegyelem mindenkié, de a hatása nem automatikusan 
nyilvánul meg. A kegyelmet hit által tudjuk átvenni, és ugyanez a helyzet az átokból való 
szabadulással is, azt is hit által tudjuk átvenni.  

3. Generációs átok 
Sokakat foglalkoztat ez a kérdés keresztény körökben is. A generációs átokról szóló 

tanításokban kiemelnek a szövegkörnyezetből egy Igét, majd arra következtetnek, hogy a 
negatív dolgokat az ősöktől örökölted. Fölállítják a családfát és végigvezetik, hogy kinek, 
milyen rossz tulajdonsága volt az életében és ez most rád hatással van. Ezt generációs átoknak 
nevezik. Felolvasunk most egy igeszakaszt, ami elég keményen hangzik, de ezzel lehet 
alátámasztani azt, hogy akik tévesen értelmezik a generációs átkot, ők erre alapozzák. Ez 
pedig az 5Mózes 5,8‒10-ig. 

5Mózes 5,8–10.  
8. Ne csinálj magadnak faragott képet, és semmi hasonlót azokhoz, amelyek fenn az 

égben, vagy alant a földön, vagy a vizekben a föld alatt vannak. 
9. Ne imádd és ne tiszteld azokat; mert én, az Úr, a te Istened, féltőn szerető Isten 

vagyok, aki megbüntetem az atyák vétkét a fiakban, harmad- és negyedíziglen, akik 
engem gyűlölnek; 

10. De irgalmasságot cselekszem ezeríziglen azokkal, akik engem szeretnek, és az én 
parancsolataimat megtartják. 

Itt, ezekben az Igékben valóban a generációs átok látszódik. De ne felejtsük el, hogy ez az 
Ószövetségben volt. Ezt a figyelmeztetést Izrael népe kapta. Ezért ez csak a törvény alatt 
lévőkre vonatkozik. Tehát kimondottan a választott népre és ezen belül speciálisan azokra, 
akik utálták Istent, akik megvetették Istent. Tehát ez akkor sem a pogányokra vonatkozott. Jó 
ezt tisztán látni és minden esetben fontos, hogy alkalmazzuk azt az alapelvet, hogy ki mondja, 
kinek mondja, és mit mond. Azok, akik az Ószövetségben a törvény alatt voltak, az Újszövet-
ségben az ő számukra is megtört a törvény átka. Ezért az átok nincs hatással a keresztény 
gyülekezetekre vagy az Istennel való szövetségünkre. Nem szabad generációs átoknak 
nevezni azt, ami csupán a test cselekedete, a test kívánsága.  

Galata 5,19–21.  
19. A testnek cselekedetei pedig nyilvánvalók, melyek ezek: házasságtörés, parázna-

ság, tisztátalanság, bujálkodás. 
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20. Bálványimádás, varázslás, ellenségeskedések, versengések, gyűlölködések, harag, 
patvarkodások, visszavonások, pártütések, 

21. Irigységek, gyilkosságok, részegségek, dobzódások és ezekhez hasonlók: melyekről 
előre mondom néktek, amiképpen már ezelőtt is mondottam, hogy akik ilyeneket cselek-
szenek, Isten országának örökösei nem lesznek. 

Itt egy hosszú felsorolást hallottunk a test cselekedeteiről. Tévesen sokan ma is azt mond-
ják, hogy én ilyen rossz dolgot tettem, olyan rossz dolgot tettem, ezért nem fogok a mennybe 
jutni. De ez nem igaz. Aki befogadta Jézust a szívébe, az a mennybe fog kerülni. Viszont, ha 
testi módon él, akkor a földi életében veszít az áldásokból, amiket ígéretként kaptunk. Az 
áldást úgy lehetne megfogalmazni, hogy mindenből a legjobb Istentől. Ezt a kifejezést is 
félreértik, amikor azt olvassák, hogy nem örökölhetik Isten országát. Ez nem az üdvösségről 
szól. Ez az áldások kiteljesedéséről szól. Van egy másik kifejezés a Bibliában, hogy nem 
mehetnek be Isten országába, az szól az üdvösségről. Itt ebben az esetben, nem az üdvösség 
kérdése ez a kifejezés. A szenvedélyfüggők a testi örömöknek adják át magunkat, ami idővel 
erődítménnyé válik az életükben. De ennek semmi köze nincs az elődökhöz és a generációs 
átkokhoz. Az emberek hajlamosak arra, hogy megengedjék azt, hogy a testük kívánságai 
irányítsák őket. Ez az ó ember megnyilvánulása a régi gondolkodásmód miatt. Az emberiség a 
bukott világ képére formálódót át, mert hatással voltak rá a hamis vallások, a hagyományok, a 
szokások, a negatív média. Az újjászületést követően ezért meg kell újítanunk az elménket 
Isten Igéjével, hogy a mi gondolataink egyre közelebb kerüljenek Isten gondolataihoz. Erről 
szól a Róma 12,2. 

Róma 12,2. 
2. És ne szabjátok magatokat e világhoz, hanem változzatok el a ti elméteknek meg-

újítása által, hogy megvizsgáljátok, mi az Istennek jó, megengedő és tökéletes akarata. 
Ez a gondolatmintáink megújítására vonatkozik. Mi fogja szabaddá tenni az embereket a 

megkötözöttségből, a függőségből? A válasz és a megoldás a János 8,32-ben található. 
János 8,32. 
32. És megismeritek az igazságot, és az igazság szabaddá tesz titeket. 
Nem elég, ha a Bibliában leírt igazság ott van a polcon, annak a megismerése által válunk 

szabaddá. Az igazság, ami egyben Isten Igéje, ennek a megismerése hozza el a szabadságot. A 
János 17,17. azt írja, hogy az Isten Igéje az igazság. Tehát prédikáld az Evangéliumot a 
megkötözötteknek, mert az igazság megismerése fogja őket felszabadítani. Lehet, hogy 
egyszerűen csak át kell ölelni az illetőt és azt mondani, hogy Jézus szeret téged. Nincs szük-
ség szabadító szolgálatra, mert az Ige tökéletes munkát képes elvégezni. Lapozzunk a Márk 
16,15-höz.  

Márk 16,15. 
15. És monda nékik: Elmenvén e széles világra, hirdessétek az Evangéliumot minden 

teremtésnek. 
Az Úr mutatott egy gyönyörű utalást az Ószövetségben, az 1Krónika 16,8-ban, ami 

hasonlóképen szól.  
1Krónika 16,8. 
8. Dicsérjétek az Urat, hívjátok segítségül az Ő nevét, hirdessétek minden népek 

között az Ő nagy dolgait. 
Már az Ószövetségben is az volt az emberek feladata, hogy Isten üzenetét továbbadják. 

Visszatérve a Márk 16,15-re, Jézus nem azt mondta, hogy menjetek ki a világba és törjétek 
meg az átkokat. Ő azt mondta, hogy menjetek és hirdessétek az Evangéliumot, az igazságot. 
A generációs átok is egy téves gondolatminta. Ha egy gondolatminta ellentétes Isten Igéjével, 
akkor azt erődítménynek nevezzük. Azokkal pedig mit kell csinálnunk? Elmondja nekünk a 
2korinthus 10,5. 

2Korinthus 10,5. 
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5. Lerontván okoskodásokat és minden magaslatot, amely Isten ismerete ellen emel-
tetett, és foglyul ejtvén minden gondolatot, hogy engedelmeskedjék a Krisztusnak; 

A gondolatvilágunkban, az elménkben le kell rontanunk mindazt, ami Isten megismerését 
akadályozná. A téves gondolatokat karanténba kell zárni, azaz Jézus fogságába kell ejteni. 
Isten Igéjén keresztül tudjuk felismerni, hogy kik vagyunk Krisztusban. És ez azért fontos, 
mert ez hozza meg a szabadságot.  

Kolosse 1,13. 
13. Aki megszabadított minket a sötétség hatalmából, és általvitt az Ő szerelmes 

Fiának királyságába; 
Szabaddá tétettél, múlt idő. Nem kell a sötétségben járni, a sötétségben élni. Már meg-

szabadultunk a sötétség hatalmától. De nekünk érvényre kell juttatnunk ezt ahhoz, hogy a 
világosságban járhassunk. Hogyan lehet ezt megvalósítani az életünkben? Úgy, hogy alá-
rendeljük magunkat Istennek. De sajnos vannak ördögközpontú emberek is, akik továbbra is a 
sötétségben járnak. Az ördög folyamatos támadásairól beszélnek. Mindig arról panaszkodnak, 
hogy a sarkukban van az ördög. De ha te tudod, hogy ki vagy Krisztusban, akkor a gonosz 
támadásai is alább fognak hagyni. Tanuld meg hittel átvenni a szabadulást. Ismétlem, hogy 
ehhez nem szükséges szabadító szolgálat. Isten Pál apostolt is céllal küldte. Ezt nézzük meg 
az Apostolok cselekedetei 26,18-ban. 

Apostolok cselekedetei 26,18. 
18. Hogy megnyissad szemeiket, hogy a sötétségből a világosságra és a sátánnak 

hatalmából az Istenhez térjenek, hogy bűneiknek eltörlését és a megszenteltek között 
osztályrészt nyerjenek az énbennem való hit által. 

Isten célja Pál szolgálatával az volt, hogy a szellemi szemeket megnyissa, hogy szellemi 
látást kapjanak az emberek. Nem léphetnek be az emberek a szent örökségükbe, ha nincs 
kijelentésük. És az örökség része a szabadulás is. Az újjászületéssel megszabadultunk a 
sötétségből, megszabadultunk a bűnből és Isten országába kerültünk át. Viszont rajtunk 
múlik, hogy ezt a szabadságot milyen mértékben aktiváljuk az életünkben.  

4. Szabadságban élni  
Elemezzük ki az Egyszerű fordításból a 2Péter 1,3‒4-ig tartó igeszakaszt, hogy 

megtudjuk, hogy mi is a szabadság.  
2Péter 1,3‒4. Egyszerű fordítás 
3. Az Ő isteni hatalma mindennel megajándékozott bennünket, ami ahhoz szükséges, 

hogy Isten tetszésére és dicsőségére éljünk azon keresztül ajándékozott meg, hogy egyre 
jobban és bensőségesebben megismerjük Őt, aki a saját dicsőségébe hív bennünket. 

4. Egyúttal igen nagy és értékes ígéreteket is adott nekünk, amelyek megragadása 
által kimenekülhetünk a jelen világ romlottságából, és részesülhetünk az isteni termé-
szetben. A világ romlottságának gyökere pedig az olyan kívánság, amely gonosz dolgok-
ra irányul. 

Ámen! Pontonként elemezzük ezt az Igét. 
a) Mindennel megajándékozott bennünket Isten, hogy bővölködő életet élhessünk.  
b) Isten ismerete szükséges ahhoz, hogy szabaddá válhassunk, mert ha megismerjük az 

Írásokat, akkor megismerjük az igazságot is.  
c) Értékes ígéreteket kaptunk. Ez vonatkozik az átok alóli mentességre is. 
d) Isteni természet részesei lettünk. Ez szintén a bővölködő életre vonatkozik. 
e) Kikerüljünk a romlottságból.  
Hogyan menekülhetünk meg? Az ígéretek megismerése által, továbbá azáltal, hogy 

megismerjük azt, hogy a szövetség működik a részünkre. Folyamatosan hinnünk kell Isten 
ígéreteiben. Mivel ezek nem automatikusan működnek, aktiválnunk kell, érvényre kell 
juttatnunk, birtokba kell vennünk ezeket az ígéreteket. 

Zsidó 8,6. 



KSZE Békevár szolgálat — Szeretettel várunk egy látogatásra a főoldalunkon: www.bekevar-portal.hu    

7/11 — Horváthné Éva és Bor Ferenc szolgálata: http://bekevar.fw.hu/sagvar-hang.htm  Isten terve.  

6. Most azonban annyival kiválóbb szolgálatot nyert, amennyivel jobb szövetségnek 
közbenjárója, amely jobb ígéretek alapján köttetett.  

Ámen! Ez arra a szövetségre vonatkozik, amit Jézus megkötött a nevünkben az Atyával. A 
szövetségünk az ígéretekre épül. Az ígéretek a szövetség alapjai. Ha nem ismered az ígére-
teket, akkor az Istennel kötött szövetség nem válik a hasznodra, mert nincs alapod. Az ígéret 
feltételes dolog. A feltétel betartásának viszont eredménye van. Például az is egy feltétel, 
hogy ha hiszi a szívében és szájjal megvallja, meglesz néki, amit mondott. Ha nem ismerjük 
az ígéreteket, akkor nem élhetünk át teljes szabadulást, ezért szenvednek egyes emberek.  

Zsidó 6,12. 
12. Hogy ne legyetek restek, hanem követői azoknak, akik hit és békességes tűrés 

által öröklik az ígéreteket. 
Ámen! Tehát hit és türelem szükséges az ígéretek átvételéhez. Az ígéretekben ott van a 

szabadulás is. Bármiben is vagy, van belőle szabadulás. De ehhez döntésre van szükség és 
kitartásra.  

Zsidó 10,35‒36. 
35. Ne dobjátok el hát bizodalmatokat, melynek nagy jutalma van. 
36. Mert állhatatosságra van szükségetek, hogy az Isten akaratát cselekedvén, 

elnyerjétek az ígéretet. 
Ámen! A szabadítás egy ígéret, amit át kell vennünk hit által. Megszabadultunk az átok-

tól, de az ígéreteket nem veszítettük el. A szabadulásra minden területen zöld a lámpa. Csak a 
te dolgod, hogy átvedd hittel. Ugyanis a Róma 1,17. azt mondja, hogy az igaz ember hitből él. 
Egyszerű fordításból olvassuk az Efézus 3,20-at. 

Efézus 3,20. Egyszerű fordítás 
20. Bennünk működő ereje által Isten mérhetetlenül többet tud tenni, mint amire 

kérjük, vagy amit el tudunk képzelni.  
Ámen! Jól figyeld meg, Krisztus szabadító ereje benned van. Jézus neked adta, ezért a 

rendelkezésedre áll. Te vagy a felelős azért, hogy mit kezdesz vele. Emlékezz vissza, hogy 
Ádám és Éva kiűzetett a kertből és az átok miatt keményen meg kellett dolgozniuk a meg-
élhetésükért. A szabadítás az átok ellenkezője. Krisztusban mindent visszakaptunk, ami az 
átok miatt elveszett. 

Ezen túlmenően fényes diadalomban, azaz győzelemben járhatunk. Ezt írja az Egyszerű 
fordításban a Róma 8,37. 

Róma 8,37. Egyszerű fordítás 
37. Mindezek ellenére minden nehéz helyzetben mi vagyunk a győztesek! Sőt, még 

annál is többek őáltala, aki szeretett bennünket.  
Ámen! Nekünk már semmit sem kell legyőzni. Jézus mindent elvégzett a kereszten. 

Legyőzte az ellenséget és a lábunk alá helyezte.  
Összefoglalva a mai üzenetet. Az átok megtört, megszűnt. Nincs generációs átok, nincs 

öröklött betegség, mert a Biblia erről nem ír. Ez csak a rossz gondolatmintákban található 
meg. Ezeket ki kell verni az emberek fejéből. Egyes keresztények még ma is tartanak attól, 
hogy elátkozzák őket. Találkoztunk ilyen emberekkel. A kérdésem az, hogy Jézust el lehet 
átkozni? Nem! Ha Jézus benned él, téged el lehet átkozni? Egyértelműen nem a válasz. Tehát 
nem kell félned attól, hogy valaki elátkoz. Egyébként is a Biblia azt írja, hogy visszaszáll a 
saját fejére, aki átkozódik.  

Bízom benne, hogy a mai üzenet szabadságot hozott a számotokra. Kívánom, hogy 
továbbra is abban a szabadságban éljetek, amit Jézus megszerzett a számotokra a kereszten. 
Legyetek áldottak! Ámen! 

Engedjük a szellemi ajándékokat működni! Így akinek a szívén van valami, közreadhatja.  
Bor Ágnes: 
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Az Ószövetségből hoztam egy üzenetet, az 1Krónika 13. és 15. fejezetéből. A 13,1‒4-ig 
olvasom.  

1Krónika 13,1‒4. 
1. Tanácsot tarta pedig Dávid az ezredeknek és századoknak fejeivel és minden 

elöljárókkal.  
2. És monda Dávid Izrael egész gyülekezetének; Ha néktek tetszik, és ha az Úrtól, a 

mi Istenünktől van: küldjünk el mindenfelé a mi atyánkfiaihoz, akik otthon maradtak 
Izrael minden tartományaiban, s velük együtt a papokhoz és lévitákhoz, az ő városaik és 
vidékeik szerint, hogy ők is gyűljenek hozzánk. 

3. Hogy hozzuk ide a mi Istenünknek ládáját mihozzánk, mert a Saul idejében nem 
törődtünk vele. 

4. És monda az egész gyülekezet, hogy úgy kell cselekedni; mert igaznak láttaték e 
dolog az egész nép előtt. 

Utána arról van itt szó, hogy összegyűjtötte Dávid a népet és elindultak, hogy az egyik 
városból a másik helyre vigyék az Istennek ládáját. Ezt olvassuk a 6. versben.  

1Krónika 13,6. 
6. Felméne azért Dávid és vele az egész Izrael Baalába vagy Kirját-Jeárimba, amely 

Júdában van, hogy onnan elhozzák az Úr Istennek ládáját, mely az Ő nevéről neveztetik, 
aki a kerubok közt ül.  

Ennek az a lényege, hogy ez itt Isten jelenlétére utal. Abban az időben a szövetség ládája 
egyet jelentett Isten jelenlétével, mert a ládán keresztül áradt ki az Örökkévaló jelenléte. 

Ezután egy új szekérre helyezték, és úgy szállították Isten ládáját egyik helyről a másikra. 
Voltak éneklő, táncoló emberek, akik dicsérték az Urat és zenéltek, és így kisérték a ládát. 
Egy helyen az ökrök félreléptek, megbillent a szekér és Uzza megérintette a ládát, megfogta, 
hogy megakadályozza, hogy a láda leboruljon a szekérről, de ez ellentétes volt Isten 
parancsolatával, ezért ítélet szállt le és Uzza meghalt. 

Úgy látom itt ezt a helyzetet, hogy Uzzának nem lett volna szabad hozzáérni a ládához, 
mert ezzel kapcsolatban egy külön parancsolat volt az Úrtól, hogy hogyan kell bánni az Úr 
ládájával, vagyis az Úr jelenlétével. Itt egy ellenszegülést látunk, mert a parancsolatokban le 
volt írva, hogy hogyan kell vinni az Úr ládáját, és kik azok, akik egyáltalán hozzáérhetnek, 
egyik helyről a másikra helyezhetik, hogyan kell szállítani, hogyan bánjanak az Örökkévaló 
ládájával, az Örökkévaló jelenlétével. Itt teljesen ellentétesen, emberi módon csináltak 
mindent. Először is nem lett volna szabad szekéren szállítani, mert nem így szól a parancsolat. 
Másodszor is, Uzzának nem lett volna szabad a ládához érnie, mert ezt sem engedte meg a 
parancsolat. Itt a zsidó nép ellenszegülésbe került Istennel. Úgy látom itt ezt a helyzetet, hogy 
az engedetlenséget megítélte Isten, és ez az ember, aki hozzáért a ládához, szellemi 
értelemben együtt volt az engedetlenséggel, mert ez az ember beengedte a szívébe az 
engedetlenséget, és amikor az Örökkévaló megítélte az engedetlenséget, akkor az ítélet 
eltalálta az embert, és így meghalt. Majd később látni fogjuk, hogy hogyan kellett volna itt 
szállítani az Úr ládáját. 

A 11‒12. verset olvasom.  
1Krónika 13.11‒12. 
11. Akkor Dávid igen megdöbbene, hogy az Úr ily csapással sújtá Uzzát. Azért azt a 

helyet mind e mai napig Péres-Uzzának nevezik.  
12. És félni kezdett Dávid azon a napon Istentől, mondván: Miképpen merjem 

magamhoz bevinni az Isten ládáját?! 
Itt látjuk, hogy Dávid elkezdett félni, és emberi módon, természetes módon látta ezt a 

helyzetet. Úgy gondolta, hogy Isten ölte meg azt az embert, Isten sújtotta csapással, pedig 
valójában, amikor az ember engedetlen, akkor szellemi értelemben ellenséges területre lép, 
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kiesik az Úr kegyelméből, ő saját maga lép ki Isten kegyelméből, Isten oltalmából, és ezért a 
sátánnak lehetősége van arra, hogy megtámadja.  

Itt az Ószövetségben még nem tudtak újjászületni szellemben az emberek. Nem tudták 
befogadni Jézust a szívükbe, nem volt Isten élete a szellemükben. Isten szemszögéből nézve 
nem volt élő szellemük, és ezért nem tudtak élő szellemi kapcsolatban lenni az Úrral. Nem 
tudtak olyan sok, olyan mély kijelentést venni az Úrtól, mint mi. Nem volt olyan mértékű 
ismeretük a szellemvilágról és magáról Istenről sem, mint nekünk. Ezért sokszor emberi 
módon látják az Úr cselekedeteit, az Úr áldásait, az Úr ítéleteit, és ezért emberi módon ítélték 
meg. Emberi módon gondolkodtak, emberi módon szóltak Istenről nagyon sokszor. Itt is ezt 
látjuk, hogy Dávid emberi módon gondolkodott, ezért félt Istentől és nem merte bevinni a 
saját városába, a saját házába az Úr ládáját, hanem elhelyezték a ládát Obed-Edom házában. A 
14. verset olvasom: 

1Krónika 13.14. 
14. És az Isten ládája Obed-Edom házában volt három hónapig; és megáldá az Úr 

Obed-Edom házát és mindenét, valamije volt. 
Itt azt látom, hogy Izrael népe átok alá került, Obed-Edom pedig áldás alá került. Ez azt 

tükrözi, hogy amikor emberi módon szállították Isten ládáját, akkor Izrael népe nem tisztelte 
meg az Örökkévalót, nem tisztelte meg az Örökkévaló jelenlétét, és így ellenszegülésbe 
kerültek Istennel. Obed-Edom pedig áldott lett, és úgy látom, hogy ez annak a következ-
ménye, hogy Obed-Edom megtisztelte az Urat, megtisztelte az Úr jelenlétét és tisztelettel bánt 
Istennel és Isten jelenlétével, a szövetség ládájával. 

A 15. fejezetben folytatódik a történet. Dávid biztosan felfigyelt erre, és gondolom, 
elkezdte kutatni azt, hogy hogyan lehetséges, hogy Uzza meghalt, Obed-Edom pedig áldott 
lett. Itt azt látjuk a 15. fejezetben, hogy Dávid egy helyet készített Isten ládájának, és újból 
elrendelte azt, hogy szállítsák oda, de itt már más volt a hozzáállása. A 15. fejezetből a 2‒3. 
verset olvasom.  

1Krónika 15.2‒3. 
2. Akkor monda Dávid: Nem szabad másnak hordozni az Isten ládáját, hanem csak 

a lévitáknak, mert az Úr őket választotta, hogy hordozzák az Isten ládáját, és néki 
szolgáljanak mindörökké.  

3. Összegyűjté azért Dávid Jeruzsálembe az egész Izrael népét, hogy az Úr ládáját az 
ő helyére vitesse, melyet számára csináltatott.  

Itt látjuk, hogy most már Dávid és Izrael népe betartja az Úr parancsolatát, mert az volt az 
Úr rendelése, hogy a léviták hordozzák a ládát a vállukon, rudakon, és itt már betartották ezt. 

A 15. verset olvasom: 
1Krónika 15,15. 
15. És felvették a léviták fiai az Isten ládáját, úgy, amint Mózes meghagyta az Úrnak 

beszéde szerint, a rudakkal vállaikra. 
Itt már megtisztelték Istent és az Isten jelenlétét, az Isten ládáját, mert betartották az Úr 

parancsolatát, és itt már nem voltak ellenszegülésben. Itt elrendelte Dávid, hogy kísérjék 
dicsérők a ládát, és voltak, akik énekeltek, voltak, akik hangszereken játszottak, és itt már azt 
látjuk, hogy örvendezve, vigadozva mentek, és Dávid is örvendezve ment együtt az Úr 
ládájával. Itt már áldás volt rajtuk, mert megtisztelték az Örökkévalót, az Örökkévaló jelen-
létét, és dicsérték az Urat.  

Azt olvassuk több helyen is, az Ószövetségben és az Újszövetségben is, hogy szüntelen 
dicsérjük és áldjuk az Urat, mert az Ő jelenléte a dicséretek között lakozik. Az Ő jelenléte 
akkor az Úr ládáján keresztül tudott kiáradni, most már rajtunk keresztül tud kiáradni, mert 
Jézus bennünk él. A Szent Szellemet is befogadtuk, és így Őáltaluk az Atya, a Fiú és a Szent 
Szellem is a szellemünkben él, a szívünkben él. Amikor dicsérjük az Urat és énekelünk az 
Úrnak, akkor a figyelmünket az Úrra irányítjuk, az Úrra összpontosítjuk, és nem a problé-



KSZE Békevár szolgálat — Szeretettel várunk egy látogatásra a főoldalunkon: www.bekevar-portal.hu    

10/11 — Horváthné Éva és Bor Ferenc szolgálata: http://bekevar.fw.hu/sagvar-hang.htm  Isten terve.  

mákra. Ez segít, hogy az Úr jelenléte, az Úr gyógyító, szabadító kenete kiáradjon rajtunk 
keresztül és így az Úr jelenléte a mi életünkben is tud munkálkodni, a mi életünkbe is tud 
áldást hozni, és rajtunk keresztül mások életébe is tud áldást hozni, mások életében is tud 
munkálkodni. Hálát adunk az Úrnak azért, hogy megáldott minket minden szellemi áldással a 
mennyekből a Krisztusban. Ezek az áldások úgy tudnak a legnagyobb mértékben 
megnyilvánulni a mi életünkben is és rajtunk keresztül mások életében is, hogy szüntelen 
dicsérjük az Urat és hálát adunk az Úrnak. 

Köszönjük az Úrnak a hálaadó énekeket, amelyeket Őróla énekelhetünk, és így egyre 
mélyebben és mélyebben bele tudunk merülni az Úr jelenlétébe, az Úr kegyelmébe, az Úr 
szeretetébe, az Úr békességébe. Ámen! 

Bor Ferenc:  
Köszönjük, hogy velünk tartottatok. Áldott hetet kívánunk nektek! 

Horváthné Éva: 
Úgy folytatnánk a mai alkalmunkat, hogy együtt elmondunk egy imádságot. Befogadjuk az 

Úr Jézust, mert ez egy nagyon fontos dolog, mert mennyei örök életet kapunk ezzel, ami 
belépés a mennybe, egy útlevél a mennybe. Ezt most is együtt el fogjuk mondani, el fogjuk 
imádkozni, hittel és szívvel.  

Azt mondja az Ige, hogy szükség néktek újonnan születnetek. Ezt mondja Jézus Nikodé-
musnak, egy vallási vezetőnek, hogy szükség néktek újonnan születnetek, mert ha valaki nem 
születik újonnan, az nem láthatja meg Isten országát. Tehát az újjászületés a legfontosabb, 
hogy átlépjünk a mennyei királyságba.  

Azt írja Isten Igéje: 
Róma 10,9–10. 
9. Mert ha a te száddal vallást teszel az Úr Jézusról, és szívedben hiszed, hogy az Isten 

feltámasztotta Őt a halálból, üdvözülsz. 
10. Mert szívvel hiszünk a magigazulásra, szájjal teszünk pedig vallást az üdvösségre.  
Ez a Római levél 10. fejezetének a 9–10-es igeverseiben hangzik el, ez Pál apostol 

„hiszekegy” imája. Fontos, hogy szívvel és hittel mondjuk ki. A szánkkal mondjuk ki, és ezt 
addig tudjuk megtenni, amíg itt vagyunk a földön. Tehát be kell fogadni az Úr Jézust a 
szívünkbe. Ez nagyon fontos! 

Ha hisszük, hogy Jézus Istennek a Fia, akkor ezt be tudjuk a szívünkbe fogadni. 
Kérlek benneteket, hogy álljatok fel, és tekintsetek Jézusra, és imádkozzunk!  
 
Mondjátok utánam: 
Hiszem, hogy Jézus Istennek Fia. 
Hiszem, hogy Jézus meghalt az én bűneimért, a Biblia tanítása szerint. 
Hiszem, hogy Jézus feltámadt a halálból, az én megigazulásomért. 
 
Kérlek, Jézus legyél az én Uram!  
Legyél az én Megváltóm! 
Legyél az én Gyógyítóm! 
 
Jézus, Úrrá teszlek az életem felett. 
Te vagy az én Uram. 
Te vagy az én Megváltóm. 
Te vagy az én Gyógyítóm.  
Meg vagyok váltva. Újjászülettem Krisztusban.  
Az Ő drága szent vére minden bűnömet eltörölte, és megtisztított minden bűntől. 
Ez az igazság, mert Isten Igéje igazság, Jézus nevében. Ámen! 
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A mennyei Atya azt mondja az Igéjében, a Lukács evangélium 11,13-ban, hogy ha Jézus 
nevében kéred Tőle az Ő Szent Szellemét, akkor Ő örömmel odaadja neked. Ezért egy 
imádságot erről is mondunk, és ezzel a Szent Szellemet fogadjuk be. 

Drága mennyei Atyám, a Te Igéd alapján, Jézus nevében kérem Tőled a Szent Szelleme-
det! Töltsd be a szívemet a Szent Szellemmel. Keresztelj meg a Szent Szellemmel!  

Köszönöm, mennyei Atyám, hogy minden imámat meghallgatod és megválaszolod. 
Ezért hitben vallást teszek: megkeresztelkedtem a Szent Szellemmel, betöltekeztem, 

beteljesedtem, teljes lett a szívem a Szent Szellemmel. Ennek jeleként nyelveken fogok 
imádkozni, ahogy a Biblia tanítja, ahogy a Szent Szellem adja a kiejtést. Köszönöm, drága 
mennyei Atyám. Köszönöm, Jézus. A Szent Szellem örökké bennem és velem marad, és 
elvezet minden igazságra. Ámen! Halleluja! 

Köszönjük a drága mennyei Atyának, hogy Ő él és itt van közöttünk, itt van bennünk, itt 
van fölöttünk, és körbevesz minket az Ő szeretetével, jóságával és védelmével! Ámen! 

 
* Az idézett Igék a KSZE revideált Bibliából származnak, amely a King James kiadás számozását követi. 

A függőleges vonallal jelzett részek más fordításból származnak. 

 

 


